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During the 17th and 18th centuries, the congregation experiences a true golden age. A large portion of Copenhagen's 
population speaks or understands German. Sankt Petri becomes a Danish-German cultural center. Many of the 
kingdom's most powerful families are members of the congregation, including the Bernstorff and Reventlow families.

With the church's growing popularity, the burial spaces under the church floor quickly fill up, leading to the 
construction of sepulchral chapels. Here, many of Copenhagen's most distinguished citizens rest. Notable among them 
is Ernst Heinrich Schimmelmann, the Minister of Finance and Foreign Affairs. For over 30 years, he serves as the 
church's royal patron. Schimmelmann owns sugar plantations and enslaved workers in the Danish West Indies. On 
his initiative, Denmark becomes the first nation in the world to abolish the transatlantic slave trade in 1792.

At his wife Charlotte Schimmelmann’s cultural salon in what is now the Odd Fellow Mansion, the cultural elite of the 
time, including Adam Oehlenschläger and Jens Baggesen, gather. The sepulchral chapels also house the remains of 
jurist Henrik Stampe, who sentenced Johann Friedrich Struensee to death, as well as Balthasar Münter, Struensee’s 
confessor and pastor at the church. Struensee’s downfall marks the beginning of the end of the congregation’s golden 
age

Die Blütezeit · 1650–1800 
The Golden Age · 1650–1800

Im 17. und 18. Jahrhundert erlebt die Gemeinde eine wahre Blütezeit. Ein großer Teil  
der Kopenhagener spricht oder versteht Deutsch. Sankt Petri wird zu einem deutsch- 
dänischen Kulturzentrum. Viele der mächtigsten Familien Dänemarks sind Mitglieder 
der Gemeinde, darunter Angehörige der Familien Bernstorff und Reventlow.  

Durch die zunehmende Beliebtheit der Kirche sind die Grabplätze unter dem Kirchen- 
boden schnell belegt und es werden Grabkapellen errichtet. Hier ruhen einige der  
vornehmsten Bürger Kopenhagens. Besonders erwähnenswert ist der Finanz- und  
Außenminister Ernst Heinrich Graf von Schimmelmann, der über 30 Jahre als königlicher 
Patron der Kirche dient. Er besitzt Zuckerplantagen samt dazugehörenden Sklaven in  
Dänisch-Westindien. Auf seine Initiative hin wird Dänemark 1792 die erste Nation der 
Welt, die den Sklavenhandel abschafft.  

Im Salon seiner Frau Charlotte Gräfin von Schimmelmann im heutigen Odd Fellow Palais 
trifft sich die damalige Kulturelite, u.a. der Dichter Adam Oehlenschläger und der Schrift-
steller und Anhänger der Aufklärung Jens Baggesen. In den Grabkapellen ruhen auch der 
Jurist Henrik Stampe, der Johann Friedrich Struensee zum Tode verurteilt, sowie Struensees 
Beichtvater und Pastor der Kirche, Balthasar Münter. Der Fall Struensees markiert den  
Anfang vom Ende der Blütezeit der Gemeinde. 

Der ursprüngliche Kirchturm wird beim großen Brand von Kopenhagen 1728  
völlig zerstört. Kurz danach baut der Architekt Cai Dose einen neuen Turm  

mit Kuppel. 1757 wird mit Hilfe einer Spende von Frederik V. ein neuer  
kupfergedeckter Barockturm von Baumeister Boye Junge erbaut.  

Er wird zu einem Wahrzeichen der Hauptstadt. 

The original church tower is completely destroyed in the Copenhagen Fire of 
1728. Shortly after, architect Cai Dose constructs a new tower with a dome. In 

1757, a new copper-clad Baroque tower, designed by master builder Boye 
Junge, is erected with the help of a donation from Frederik V. The tower 

becomes a landmark of the capital.

Abraham Pelt (1695-1783) und Familie 
· Abraham Pelt (1695-1783) and family

(Johan Hörner ca. 1750)

5. November 1678: Christian V. bestätigt und erweitert die Privilegien der
Gemeinde · 5 November 1678: Christian V confirms and expands the
congregation’s privileges

Sankt Petri 1746 (Laurids de Thurah)

Sankt Petri 1746 (Barthélemy de La Rocque)

Die Grabkapellen sind einzigartig in Nordeuropa. 
Hier ruhen u.a. der Gründer  von Berlingske Tidende,  
Ernst Henrich Berling (gest. 1750), königlicher Patron  
und Geheimrat Carl Adolph von Plessen (gest. 1758),  
die Schriftstellerin Charlotte Dorothea Biel (gest. 1788) 
und viele mehr. 

The sepulchral chapels are unique in Northern Europe. 
Among those resting here are Ernst Henrich Berling (d. 
1750), founder of Berlingske Tidende; royal patron and 
Geheimrat Carl Adolph von Plessen (d. 1758); the writer 
Charlotte Dorothea Biel (d. 1788); and many others.

Das Grabmal von Hofapotheker  
J. G. Becker (1639–1711) 

The Tomb of Court Apothecary 
J. G. Beckers (1639–1711)
(Christen Rindorf, 2024)

Die Wandelhalle in den Grabkapellen 
The Ambulatory in the Sepulchral Chapels
 Illustreret Tidende, 1883–84

Sankt Petri 1763 (Hans Qvist)


